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  فرزين ماندگار
 راوي كت�اب س�رباز كوچ�ك ام�ام گف�ت: آن زم�ان 
دل�ي مس�تعد و خال�ي داش�تم ك�ه هن�وز ب�ه چي�زي 
عاق�ه نش�ان نم�ي داد. در آن دوران، انق�اب و حضرت 
ام�ام)ره( توانس�ت صح�راي دل م�ن را تس�خير كن�د.
در نشس��ت معرف��ي و خاطره گوي��ي كت��اب »س��رباز كوچك 
ام��ام)ره(« فاطم��ه دوس��ت كامي پديدآورنده اين اث��ر در مورد 
 چگونگي پديد آمدن آن گفت: در سال ۱388 با همكاري مؤسسه 
فرهنگي- هنري پیام آزادگان نگارش كتاب انجام شد. اين كتاب 
حاصل بیش از ۱5۰ جلسه و 35۰ ساعت مصاحبه در طول چهار 
سال اس��ت كه صحبت هاي مهدي طحانیان پس از هر مصاحبه 
پیاده مي شد و س��پس در فرآيند تدوين و نگارش قرار مي گرفت. 
خاطرات طحانیان از دوران كودكي او و ش��یطنت هاي اين دوران 
شروع مي شود چراكه بررسي تربیت او براي درك دوران اسارت و 
اعتقاداتش در آن دوران لازم بوده است. در نگارش اين كتاب تلاش 
شده تا الگوي واقعي از يك نوجوان ارائه شود، سپس با بیان دوراني 
كه اين رزمنده سرافراز عضو فعال بس��یج بوده است داستان وارد 
بخش جبهه مي شود.  در ادامه اين برنامه، طحانیان گفت: آن زمان 
دلي مستعد و خالي داشتم كه هنوز به چیزي علاقه نشان نمي داد. 
در آن دوران، انقلاب و حضرت امام)ره( كه توانست صحراي دل من 
را تسخیر كند و فهمیدم اين همان مطلوبي است كه دوست دارم 
به دنبال آن باشم. همه ملت ايران در آن موقع اين عشق را تجربه 
كردند. زماني كه انقلاب پیروز ش��د هرچند سن و سالي نداشتم 
به آن علاقه مند شدم و دوست داش��تم به انقلاب خدمت كنم. با 

شكل گیري سپاه پاسداران و واحد بس��یج مستضعفین اين آرزو 
برآورده شد زيرا بسیج سن و سال نمي ش��ناخت. با تمام اشتیاق 
وارد بسیج شدم و همین امر باعث شد در اردوهاي زيادي كه سپاه و 
بسیج ترتیب مي داد شركت كنم. حضور در اين اردوها عامل آشنايي 
بسیاري از اشخاص در نیروي سپاه و بسیج با من شد و همین موارد 
زمینه حضور من را در جبهه فراهم ك��رد.  وي درباره حضور خود 
در جبهه گفت: بسیاري سعي مي كنند از اين حادثه به اين عظمت 
عبور كنند در حالي كه اگر ديگر ملت ها چنین كارنامه اي در دفاع 
خود داشتند استفاده هاي زيادي از آن مي كردند. دفاع مقدس يك 
پديده استثنايي بود كه مانند انقلاب اسلامي تمام معادلات نظامي 
دنیا را به هم ريخت. ما از هر حیث مح��روم بوديم ولي در مقابل، 
صدام با آن همه توانمندي و ارتش تا دندان مسلح شكست خورد 
و ما به لطف خداوند پیروز جنگ شديم. اينها چیزهايي نیست كه 
از آنها بگذريم. جنگ ما درس هاي بس��یاري به ما داده و به گفته 

رهبري »جنگ ما گنج ماست.« 

راوي كتاب »سرباز كوچك امام«:

امام خميني)ره( صحراي دل من را تسخير كرد

    جواد محرمي
 پيكر مرح�وم ناصر ملك مطيعي روز گذش�ته 
تش�ييع ش�د. تا وقتي زنده بود نه خانه سينما 
سراغي از او مي گرفت و نه هيچ فيلمسازي او را 
براي بازي در فيلمش دعوت مي كرد. در اين چند 
سال اخير فقط در برخي مراسم و محافل سينمايي 
و هنري دعوت مي شد و كناري مي نشست يا چند 
جمله ای حرف مي زد. مدير خانه سينما و رئيس 
سازمان سينمايي و وزير ارشاد و سلبريتي ها در 
مدتي كه در بيمارستان بود به ماقاتش نرفتند 
ولي پس از فوتش پيام تس�ليت ها سرازير شد. 
 پس از ماج��راي فیلم برزخي ها در س��ال 6۱ كه به 
دستور نخست وزير و فشار روزنامه كیهان به مديريت 
سیدمحمد خاتمي و میدانداري محسن مخملباف 
پايین كشیده ش��د، ناصر ملك مطیعي اولین بار در 
دولت دهم براي فیلم نقش  ن��گار مجوز كار گرفت. 
از دو روز پیش كه خبر فوتش رس��انه اي ش��د همه 
سلبريتي ها آه و فغان س��ر دادند كه به او ظلم شد و 
نگذاشتند فعالیت كند درحالي كه او در دوره وزارت 
سید محمد حسیني در دولت دهم در فیلم »نقش 
نگار« علي عطش��اني بازي كرده ب��ود ولي فیلم در 
گیشه شكس��ت خورد. همین شكس��ت سبب شد 
ديگر كسي سراغ او نرود. همه مي دانستند كه ديگر 
محرومیتي برايش وجود ن��دارد با اين حال در هیچ 
فیلمي او را به بازي نگرفتن��د. اما محرومیت اصلي 
را براي ناصر ملك مطیعي وقتي رقم زدند كه هنوز 
جوان بود و مي توانست فیلم بازي كند. همه چیز از 
فیلم برزخي ها آغاز شد. محسن مخملباف با حضور 
بازيگران فیلم هاي پی��ش از انقلاب از جمله فردين 
و ناصر ملك مطیعي به ش��دت مخالف ب��ود و از او 
رفتارهاي خشونت آمیزي سرمي زد و البته روزنامه 
كیهان با مديريت سید محمد خاتمي مطلبي تند علیه 
فیلم برزخي ها نوشت و جرقه پايین كشیدنش را زد. 
فیلم با اينكه خیلي خوب مي فروخت و ركورد فروش 
در تاريخ سینماي ايران را جابه جا كرده بود با فشار باند 
مخملباف و دستور شخص نخست وزير پايین كشده 
شد. فردين تا زمان مرگش نتوانست فیلم بازي كند. 
سعید راد به خارج از كش��ور مهاجرت كرد و از ملك 

مطیعي هم تا اوايل دهه 9۰ هیچ خبري نبود. 
    آقا گفتند 

حضور فردين نمی تواند عيب فيلم باشد
مهدي كلهر، اولین معاون سینمايي وزارت ارشاد 
پس از انقلاب چندي پیش در گفت و گو با تسنیم 
درباره ماجراي فیل��م برزخي ها حرف هاي جالبي 
زده است: »براي من روشن بود كه مافیايي وجود 

دارد. روشن شده بود مسئله اولِ فرهنگ مملكت 
سینما نیست؛ مسئله دوم و سوم و چهارم هم نیست 
و مي دانستم اين تنازعي كه ما مي خواهیم شروع 
كنیم به جايي نمي رس��د. بماند كه آن موقع وزير 
هم نداشتیم. معاديخواه رفته بود و خود مهندس 
موسوي وزير بود و نخست وزير مي توانست سرپرست 
هم باشد. من نتوانستم با ايشان كار كنم. ايشان از 
من خواست مجوز پخش برزخي ها را لغو كنم و من 
مخالفت كردم. گفتم وزيرِ ش��ما، آقاي معاديخواه 
در تش��ريح برنامه اش در مجلس گفته است من از 
تمام هنرمندان ايران اس��تفاده مي كنم؛ بماند كه 
برزخي ها در دوره من ساخته نشد و در دوره شريك 
شما آقاي مهندس نجفي ساخته شده و حالا به من 
مي گويید جلوي پخش برزخي ها را بگیرم؟ در حالي 
كه رئیس جمهور كه حضرت آقا بودند، صراحتاً به 
من گفتند بازي كردن فردين در يك فیلم نمي تواند 
عیب فیلم باشد. به مهندس موسوي گفتم حالا كه 
مدت ها در سینماها بوده، چرا بايد مجوز پخشش 
لغو شود؟ كشاكش 25 روزه اي بین من و مهندس 
موسوي بود و سرانجام گفت استعفا بده. من گفتم 
استعفا نمي دهم، اگر لازم است مرا كنار بگذاريد. 
البته مي دانس��تم پش��ت اين تلاش كه برزخي ها 
نبايد باشد، مخملباف و تیمش بودند. گفته بود اگر 
فردين و ملك مطیعي باشند كسي فیلم هاي ما را 
نمي بیند اما همه دلیل اين نیست. برزخي ها حدود 
يك ماه در حال اكران بود و خوب هم فروخته بود و 
جالب بود كه هم روحانیون و هم بچه هاي جبهه آن 
را ديده بودند. حداقل ۱2-۱۰ نامه از بچه هاي جبهه 
داشتیم كه مي گفتند برزخي ها فیلم خوبي است و 
با اينكه جنگي نیست ولي روحیه معنوي و حماسي 
خوبي را نشان مي دهد. كار كشیده شد به نظر آقا 
كه آن موقع رئیس جمهور بود. وزير خدمت ايشان 
رفت و كسب تكلیف كرد. ايشان تلفني به من گفتند 

زير بار نرو. همان زمان من خدمت آيت الله حائري 
شیرازي رسیدم. ايشان تأكید مي كرد هنرمندي كه 
مي خواهد در چارچوب بماند، هیچ مشكلي ندارد اما 
كساني بودند كه مي خواستند عناصر تأثیرگذار در 
جذب مخاطب را از انقلاب اسلامي بگیرند و موفق 

هم شدند.«
    هزينه اي كه صداوسيما مي توانست ندهد

اما چند ماه پیش از مرگ ملك مطیعي دو برنامه 
پربیننده تلوزيوني از او دعوت كردند. مهران مديري 
و آرش ظلي پور با حضور او برنامه هايشان را ضبط 
كردند ولي درست در دقیقه 9۰ و زماني كه مردم 
منتظر تماش��اي اين برنامه ها بودند هیچ كدام از 
برنامه ها روي آنتن نرفت. اين درحالي رقم خورد كه 
خبر حضور ملك مطیعي در اين دو برنامه از چند روز 
قبل تر رسانه اي شده بود و همه از آن خبردار بودند. 
مرتضي میرباقري معاون سیما در جريان نشست 
خبري اعلام برنامه هاي نوروزي تلويزيون براي سال 
97 مي گويد ما از ضبط برنامه ها بي اطلاع بوديم و 
هنگامي كه متوجه ش��ديم، جلوي آن را گرفتیم.

معاون سیما اسپانسر برنامه ها را مقصر اصلي معرفي 
مي كند اما اين اتفاق تاثیر خود را در افكار عمومي 
گذاش��ت. رس��انه هاي معاند خارجي و جناحي و 
دشمن در فضاي مجازي اين مسئله را بهانه خوبي 
براي تس��ويه حس��اب با نظام قرار دادند. خیلي ها 
معتقد بودند صداوسیما اساساً يا نبايد اجازه انتشار 
خبر و ضبط برنامه را مي داد يا وقتي افكار عمومي 
منتظر تماشا بودند نبايد آن را لغو مي كرد چراكه اين 
موضوع سبب سوء استفاده ضد انقلاب شد. ديروز در 
جريان تشییع جنازه مرحوم ملك مطیعي عده اي 
بابت همان ماجرا علیه صداوسیما شعار مي دادند. در 
واقع صداوسیما چندماه پیش از مرگ ملك مطیعي 
هزينه اي را پرداخت كرد كه اساس��اً بايد ديگران 
پرداخت مي كردند و عجیب بود كه به راحتي زير بار 

آن رفت؛ يك گل به خودي تمام عیار. 
    يك موج مرتجعانه 

اما ناصر ملك مطیعي اساساً تا وقتي زنده بود چه 
جايگاهي در میان سینماگران ايران داشت؟ آرش 
خوشخو سردبیر روزنامه هفت صبح درباره موج آه 
و فغان سلبريتي ها براي فوت ناصر ملك مطیعي 
مي نويسد: »حالا تقريباً تمام سلبريتي ها جملاتي 
غمگین با ته مايه اعتراض منتشر كرده اند و درباره 
تاثیر مرحوم ملك مطیعي در تاريخ سینماي ايران 
قلم زده اند و خب مبالغه فراواني هم كرده اند. الان 
دارم با جونم بازي مي كنم. چون در خط كشي هاي 
اين بازي ابلهانه الان بايد به موج ستايش از مرحوم 
ملك مطیعي بپیونديد و بگويید كه او از چهره هاي 
سرنوشت ساز سینماي ايران است وگرنه به انواع و 
اقسام لقب ها متهم مي شويد. الان و در عصر »من 
و تو« بايد باور كنیم كه »شهرام شب پره« بهترين 
خواننده پاپ تاريخ و مرحوم ملك مطیعي هم عصاره 
تاريخ سینماي ايران است. اين صداي مرتجعانه اين 
روزها حتي بین س��لبريتي هاي ما هم طرفداران 
زيادي دارد و الان مرحوم ملك مطیعي اين پیرمرد 
عزيز سپید موي تازه درگذشته طعمه جديد اين 

موج رو به عقب است.«
واقعیت ماجرا اين اس��ت كه مرحوم فردين و ناصر 
ملك مطیعي آدم هاي ب��ي آزاري بودند. مردم هم 
آنها را دوست داشتند. مي شد سلوك با آنها را طوري 
مديريت كرد كه به طور كامل راه س��وء اس��تفاده 

دشمنان و ضدانقلاب را سد كرد.  

فردي��ن و ناص��ر مل��ك مطيع��ي 
آدم هاي ب��ي آزاري بودن��د. مردم 
هم آنها را دوست داشتند و به قول 
پرويز پرستويي در مراسم ديروز نه 
اختلاسي كرده بودند و نه خيانتي 
مرتكب شده بودند. مي شد سلوك 
با آنه��ا را طوري مديري��ت كرد كه 
به ط��ور كامل راه س��وء اس��تفاده 
دش��منان و ضد انقلاب را س��د كرد

برخورد قانون با تكثير و توزيع غيرقانوني كتاب    خبر
2 مركز قاچاق كتاب پلمب شد

  محمد صادقي
دو  ته�ران،  انق�اب  خياب�ان  حوال�ي  گذش�ته  روز 
كتاب ه�اي  دلي�ل پخ�ش  ب�ه  كت�اب  توزي�ع  مرك�ز 
ش�د.  پلم�ب  قضاي�ي  مرج�ع  س�وي  از  قاچ�اق، 
مبارزه با قاچاق كتاب يكي از خواسته هاي فعالان حوزه نشر است. 
ناشران بارها نس��بت به عواقب فرهنگي و اقتصادي قاچاق كتاب 
هش��دار داده اند و اين بار با همكاري قوه قضائیه و نیروي انتظامي 
مبارزه با پديده قاچاق كتاب جنبه عملي به خود گرفت.  محمود 
آموزگار، رئیس اتحاديه ناشران و كتابفروشان تهران روز گذشته با 
اعلام تعطیلي و پلمب دو فروشگاه متخلف كتاب كه قاچاق كتاب 
مي كردند، از جمع آوري ۱۰ وانت كتاب قاچاق خبر داد.  آموزگار 
درباره برخورد با پديده قاچاق كت��اب گفت: چاپ كتاب هاي فاقد 
مجوز وزارت ارش��اد مصداق جرم عمومي اس��ت و نیاز به شكايت 
ندارد. ما اين موضوع را به وزارت ارش��اد و قوه قضائیه تذكر داديم 
تا اقدام��ات لازم را انجام دهن��د و كتاب ها را جم��ع آوري كنند. 

2۱اس��فندماه سال گذش��ته نیز جلس��ه اي با حضور نمايندگاني 
از وزارت ارش��اد، س��ه معاون قوه قضائیه و رئیس پلیس كشور و 
فرماندهي نیروي انتظامي تهران بزرگ برگزار شد تا اين موضوع 
مورد بررسي قرار بگیرد كه چاپ كتاب هاي فاقد مجوز وزارت ارشاد 
جرم عمومي است و معاونان قوه قضائیه اين موضوع را با دادسراي 
رسانه هماهنگ كنند.  وي در ادامه به فروش اينترنتي كتاب هاي 
قاچاق پرداخت و گفت: متأسفانه همین امروز هم با خبر شدم برخي 
از فروش��گاه هاي اينترنتي فروش كالا، كتاب هاي قاچاق را هم به 
فروش مي رسانند و اين امر تا آنجا پیش رفته كه در نمايشگاه كتاب 
تهران و نمايشگاه هاي استاني، گروهي از ناشرنما ها با اجاره غرفه، 
به فروش اين كتاب ها اقدام كرده اند.  رئیس اتحاديه كتابفروشان 
تهران به پديده قاچاق كتاب در نمايشگاه ها نیز اشاره كرد و توضیح 
داد: در نمايش��گاه كتاب تهران عده اي با وجود اينكه ناش��ر اصلي 
حضور داشت غرفه گرفته و اقدام به توزيع و فروش كتاب آن ناشر 
مي كردند. همچنین در نمايشگاه هاي استاني براي نمونه در شهر 
شیراز ما با ناشران به برخي غرفه ها رفتیم و متوجه شديم كتاب هاي 
ممنوعه يا كتاب هاي قاچاق به راحتي عرضه شده است.  وي با اشاره 
به شناسايي برخي نمايشگاه هاي عرضه كتاب در نهاد ها و سازمان ها 
كه كتاب قاچاق توزيع مي كردند، گفت: اداره ارشاد استان تهران 
به تمامی نهادها و س��ازمان ها نامه نگاري كرد تا برگزاري هرگونه 
نمايشگاه كتابي با هماهنگي اتحاديه ناشران و كتابفروشان تهران 
و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي باشد.  با هماهنگي میان اتحاديه 
كتابفروشان و شهرداري تهران قرار است با دستفروشان كتاب در 

محدوده خیابان انقلاب برخورد شود. 

 اجراي كنسرت بهنام باني 
در مركز يهوديان ملبورن

بهنام باني خواننده موسيقي پاپ، چند شب پيش در مركزي كه 
متعلق به شورای ملي زنان يهودي است، كنسرت برگزار كرد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران پويا، تور كنسرت هاي بهنام باني 
در اس��ترالیا در حال برگزاري اس��ت. در تاريخ 25 مي 2۰۱8 
- چهارم خرداد ۱397 در ش��هر ملبورن بهنام باني در س��الن 
Besen Centre كنس��رتش را برگزار كرد. اين سالن متعلق 
به شوراي ملي زنان يهودي است و در آنجا فعالیت هاي مذهبي 

متعلق به يهوديت و صهیونیسم انجام مي شود. 
اين مركز در س��ال ۱927 تأسیس شده اس��ت و فعالیت هاي 
مذهبي دارد. در اين شورا نشست هاي دورهمي و سازماندهي 
اعضا انجام مي شود و عمده  فعالیتش��ان در راستاي تفكرهاي 
فمنیستي است. آنچه در Besen Centre مي گذرد مُلهم از 

ارزش هاي يهوديت است. 
حال بايد ديد چرا بهنام باني و برنامه گذارانش تصمیم به اجراي 
كنسرتش��ان در چنین مركزي گرفته اند؛ مركزي كه احتمالاً 

ارتباط مستقیم با لابي صهیونیسم دارد. 
اين درحالي است كه پیش از برگزاري اين كنسرت هشدارهايي 
از سوي افراد آگاه به خواننده و تهیه كننده  اين برنامه داده شده 
است، حتي به برخي از اعضاي كمیسیون امنیت ملي مجلس 
هم گزارش شده بود اما ظاهراً گوش كسي بدهكار نبوده است. 
جالب تر اينكه اين مسئله و احتمال سوءاستفاده  لابي صهیونیسم 
از اين كنسرت به برخي از مس��ئولان وزارت ارشاد هم گوشزد 
شده بود و آنها هم اخطارهاي لازم را به تهیه كننده  كنسرت هاي 
بهنام باني داده بودن��د اما باز هم اقدامي ف��وري و عملي براي 

جلوگیري از اين اتفاق انجام نشد. 
متأسفانه در س��ال هاي اخیر لابي صهیونیس��تي فعالیت هاي 
اينچنیني اش را در سراسر جهان گسترش داده و ريخت و پاش 

مالي زيادي براي جذب هنرمندان انجام مي دهد. 

 امريكايي ها با »قصه هاي مجيد«
 شگفت زده خواهند شد

محق�ق  و  شرق ش�ناس  كراس�كري،  كارولي�ن 
دانش�گاه يو س�ي ال اي امري�كا از ترجم�ه 2۵ داس�تان 
قصه ه�اي مجي�د ب�راي عرض�ه در نمايش�گاه كت�اب 
فرانكف�ورت خب�ر داد و گف�ت: مخاطب�ان امريكاي�ي 
ب�ا خوان�دن اي�ن كت�اب ش�گفت زده خواهن�د ش�د. 
كراسكري در گفت وگو با باش��گاه خبرنگاران پويا، از ادامه دار 
بودن ترجمه كتاب »قصه هاي مجید« هوشنگ مرادي كرماني 
خبر داد و گفت: تاكنون ۱8 داس��تان از اي��ن كتاب را ترجمه 
كرده ام و ق��رار بود كه اين داس��تان ها در چند بخش منتش��ر 
شود، اما با ذائقه س��نجي ای كه در میان مخاطبان امريكايي و 
انگلیسي زبان داشتیم به اين نتیجه رسیديم كه همه 25 داستان 

را يكجا ترجمه كنیم تا به صورت يك كتاب منتشر شود. 
وي ادامه داد: »قصه هاي مجید« داس��تان بي نظیري است كه 
بخشي از فرهنگ ايرانیان را به شیوه اي كاملًاجذاب بیان كرده 
است. خوشبختانه اكنون تمام قسمت هاي سريال در اينترنت در 
دسترس است، اگر بتوانیم نسخه ترجمه شده كتاب را همراه با 
قسمت هايي از فیلم كه زيرنويس شده است ، به جامعه انگلیسي 
زبان عرضه كنیم، بسیار موفق خواهیم بود و »قصه هاي مجید« 
زندگي دوباره اي در خارج از مرزهاي زبان فارسي پیدا مي كند. 
كراسكري كه پیش از اين ترجمه هاي ديگري از كتاب هاي مرادي 
كرماني را نیز برعهده داش��ته است ، گفت: من فكر مي كنم بايد به 
خانه مردم نزديك ش��ويم، به خانه مردم برويم با كتاب و داستان 
مردم را از نزديك نش��ان دهیم  تا بفهمند م��ا در زبان و دين فرق 
مي كنیم، اما همه انس��انیم و ش��بیه هم اينگون��ه دو ملت به هم 

نزديك مي شوند.  

برگزاری دومين جشنواره مطبوعاتي انجمن 
صنفي خبرنگاران و روزنامه نگاران ايران

 ب�ا گذش�ت ح�دود چه�ار م�اه از زم�ان اع�ام ش�ده براي 
برگ�زاري دومي�ن جش�نواره مطبوعات�ي انجم�ن صنف�ي 
خبرن�گاران و روزنامه ن�گاران اي�ران، رئيس اي�ن انجمن از 
موكول ش�دن جش�نواره مذكور ب�ه روز خبرنگار خب�ر داد. 
به گزارش مهر، شهريورماه 96 بود كه »انجمن صنفي خبرنگاران 
و روزنامه ن��گاران ايران« از برگ��زاري دومین دوره جش��نواره 
مطبوعاتي اين انجم��ن خبر داد و براي اعلام جزئیات بیش��تر 
اين جشنواره، نشس��تي خبري ترتیب داد و »حسن ضابطي« 
هم با عنوان »دبیر دومین جش��نواره مطبوعاتي انجمن صنفي 
خبرن��گاران و روزنامه ن��گاران ايران« ب��ه ارائه اي��ن جرئیات 

پرداخت.
  در روزهاي برگزاري بیس��ت و س��ومین نمايش��گاه مطبوعات و 
خبرگزاري ها در مصلاي امام خمیني)ره( در آبان ماه 96، دبیر اين 
جشنواره در آخرين ارتباط رسانه اي خود با خبرنگاران با موضوع 
جشنواره يادشده، در گفت وگويي با مهر از تمديد مهلت ارسال اثر 
به دومین جش��نواره مطبوعات و خبرگزاري هاي انجمن صنفي 

خبرنگاران و روزنامه نگاران ايران خبر داد. 

خودشان کشتند و خودشان عزا گرفتند!
 اصاح طلبان از خاتمی، ميرحسين و مخملباف در حذف ملك مطيعی در دهه 60

نقش اصلی را بازی كردند و حالا در دهه 90برای او مرثيه می  خوانند

اعمال عوارض روي بازي هاي خارجي براي حمايت از توليد ملي!
بازار بازي در دست غيرمجازهاست

  هادي عسگري
مدير عامل بنياد ملي بازي هاي رايانه اي از اعمال 10درصد 
ع�وارض روي بازي ه�اي رايان�ه اي خارجي خب�ر داد. 
حس��ن كريمي قدوس��ي اين اقدام را در جهت حمايت از 
صنعت بازي سازي در داخل كشور عنوان مي كند و مي گويد: 
تا كنون شرايط به گونه اي بود كه بازي خارجي راحت تر از 
داخلي مي توانس��ت در بازار عرضه ش��ود، اما با مصوبه اي 
ك��ه در مجلس ش��وراي اس��لامي گذراندي��م، بازي هاي 
خارجي باي��د ۱۰ درصد عوارض پرداخ��ت كنند، تاكنون 
بازي خارجي هنگام ورود و عرضه در كشور هیچ عوارضي 
پرداخت نمي كرد كه اين مبالغ به حساب خزانه داري كل 
كشور واريز مي شود و بناس��ت تا عوارض دريافتي از محل 
فروش بازي ه��اي خارجي، صرف حمايت از بازي س��ازان 

داخلي شود. 
میزان فروش بازي هايي ديجیتالي در سال 2۰۱8 میلادي 
به بی��ش از ۱37/9 میلیارد دلار خواهد رس��د. اين میزان 
درآمد ناشي از فروش 2/3میلیارد بازي است كه در سراسر 
دنیا فروخته خواهند شد. اين رقم نسبت به سال گذشته، 
۱3/3 درصد افزايش را نشان خواهد داد. بازي هاي مختص 
گوشي هاي موبايل با داشتن سهم 9۱ درصدي از بازي هاي 
ديجتالي، مهم ترين بخش از بازار جهان��ي گیم را به خود 

اختصاص داده اند. 
پیش بیني ها درباره بازار پررونق بازي هاي رايانه اي نشان 
مي دهد تا پايان س��ال ج��اري میلادي درآم��د بازي هاي 
طراحي شده براي موبايل 5۰ درصد از ارزش بازار جهاني 
گیم را به خود اختصاص خواهند داد. از اين میان بازي هاي 
كنسول با درآمد 34/6 میلیارد دلاري و بازي هاي مخصوص 
رايانه هاي خانگي با درآم��د32/9دلاري در جدول فروش 

بازي هاي ديجیتال ديده مي شوند. 
طبق پیش بیني ها بازار جهاني گیم تا سه سال آينده يعني 
سال 2۰2۱، بايد به درآمد ۱8۰/۱میلیارد دلاري دست پیدا 
كند؛ رقمي كه در سال 2۰۱2 میلادي صرفاً 7۰/6میلیاد 
دلار بوده و اين نش��انه رش��د نزديك به 3۰۰درصدي در 

فاصله 9 سال است. 
اما جايگاه ايران در بازار جهاني بازي كجاست؟ طبق آمار 
س��ال 2۰۱6، چین بازار 24 میلیارد دلاري گیم داشته و 
ايران هم با داشتن 27 میلیون دلار، در رده 25جهان از نظر 

وسعت بازار قرار داشته است. 
اما آمارهاي غیر رس��مي از بازار بزرگ ت��ري در ايران خبر 
مي دهد، به طوري كه صرفاً در سال 2۰۱6، بازار غیررسمي 

گیم در ايران رقم ۱4۰ میلیون دلاري را نش��ان مي دهد. 
اين تفاوت فاحش آمارها نش��ان از فعالیت گس��ترده بازار 
غیررسمي يا همان بازار قاچاق است. طبق يك برآورد بیش 
از 7۰ درصد كنس��ول هاي بازي در ايران از طريق واردات 
غیر قانوني تأمین مي ش��ود. بازي ه��اي مخصوص به اين 
كنسول ها نیز نه از مبادي رسمي بلكه از سوي قاچاقچیان 

تأمین مي شود. 
طبق يك آمار قديم��ي، اي��ران 5 درصد از ب��ازار جهاني 
گیم را در اختیار دارد. اين بازار قرار اس��ت اكنون با اعمال 
عوارض قانوني از س��وي دولت به محلي ب��راي حمايت از 
تولیدكنندگان داخلي گیم تبديل ش��ود. اما آنچه در اين 
بین ناديده گرفته شده اين است كه در ايران كه بازي هاي 
خارجي قاچاق بیش��ترين حجم ب��ازار را در اختیار دارند، 
چگونه دول��ت مي تواند با اعمال ع��وارض ۱۰ درصدي، از 

تولیدكنند گان داخلي حمايت كند؟
قاچاق گیم، ش��باهت زيادي به قاچاق فیل��م دارد. توزيع 
بازي هاي قاچاق در ش��بكه مويرگي و غیر قانوني در كنار 
س��ايت هاي دانلود غیر قانون��ي اين امكان را ب��ه گیمر ها 
مي دهد ك��ه آخرين بازي هاي كنس��ول و PC را از طريق 

اينترنت دريافت كنند. 
بنیاد ملي بازي هاي رايانه اي نیز مانند س��ازمان سینمايي 
سیاس��ت صیانت از تولیدكنندگان داخلي را با جمع آوري 
بازي ه��اي قاچاق و مس��دود ك��ردن س��ايت هاي دانلود 
غیرقانوني ادامه مي دهد؛ سیاس��تي كه مانن��د برخورد با 
فیلم هاي غیر مجاز به موفقیت چشمگیري منتهي نشده 

است. 
اكنون نیز مانور دادن روي اعمال عوارض قانوني بر واردات 
بازي هاي خارجي، مي تواند بازار غیر قانوني گیم را بیش از 
گذشته تقويت كند و با افزايش قیمت بازي هاي قانوني در 
بازار، گیمرها را بیش از گذش��ته به استفاده از سايت هاي 
دانلود غیر مجاز و فروشندگان غیر قانوني گیم سوق دهد. 

    خبر

حكمت 367
امام)ع( فرمود: خداوند سبحان 
ث��واب را بر اطاعت��ش و كیفر را 
بر معصیتش قرار داده اس��ت تا 
بندگانش را از عذاب خود بازدارد 
و آنها را به سوی بهشتش سوق 

دهد. 

اعتراف به فيلمسازي با جعل پروانه ساخت!
 سكوت سازمان سينمايي

 درباره ادعاي عجيب يك فيلمساز
  فرزين ماندگار

سازمان سينمايي هنوز درباره ادعاي يك فيلمساز شكست خورده و نه چندان 
مطرح كه عنوان كرده با مجوز جعلي فيلمش را ساخته پاسخي نداده است. 
كارگردان فیلم توقیفي »مهموني كامي« و نیز فیلم در گیش��ه شكس��ت خورده 
»مادر بمب اتمي« كه اگر كسي او را مي شناس��د نه به واسطه فیلم هايش بلكه به 
خاطر حاشیه هايي است كه براي آثارش درست مي كند اخیراً اعلام كرده تنها فیلم 
اكران شده اش را با مجوز جعلي ساخته و نمايش داده است! ادعايي كه هنوز از سوي 
سازمان سینمايي با واكنشي مواجه نشده است.  علي احمدزاده كه سال قبل و پس 
از مدت ها توقیف فیلم »مادر قلب اتمي« را روي آنتن داش��ت فیلمي با مضمون 
غیرمتعارف با نام »پديده« را هم آماده اكران دارد؛ فیلمي كه مشخص نیست پروانه 

نمايشش صادر شده و امكان نمايش خواهد يافت يا نه؟
احمدزاده به تازگ��ي و به بهانه پخ��ش فیلم اولش »مهمون��ي كامي« از يكي 
از ش��بكه هاي ماهواره اي مدعي ش��ده اين فیلم را با يك پروانه ساخت تقلبي 
ساخته است! اين شخص در صفحه اجتماعي اش نوشت: »مهموني كامي« در 
سال ۱39۰ با يك مجوز تقلبي كه با فتوشاپ درست شده بود ساخته شد؛ اين 
فیلم به دلیل بي بند و باري و بدحجابي در دولت احمدي نژاد توقیف شد و در 
دولت روحاني توقیف ماند و در نهايت با اج��ازه خودم در اينترنت نمايش داده 
ش��د. »مهموني كامي« بهترين فیلم منه، چون از ساختنش لذت بردم، چون 
اختیارش با خودم بود، چون يك فیلم مستقل بود، چون هر كاري دلم خواست 

كردم، چون آزادانه ساخته شد.  
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